
Stan jvska organizacija UJU 
Iz odsekov pov. UJU. 

KONSTITUIRANJE ODSEKOV POVER« 
JENIŠTVA UJU. 

Na sestanku članov odsekov dne 11. okto« 
bra t. Il, so se konstituirali le nekateri odseki, 
ostali odseki se konstituirajo na sestankih, 
ki se skličejo posebej v najkrajšem času. 

I. V šolskosupravnem odseku je bil iz« 
voljen za predsednika tov. L a m p r e t F o r « 
t u n a t , za podpredsednico tov. V o d e A n « 
g e l a , za zapisnikarja tov. G r e g o r i.č 
V i n k o . Seje odseka se bodo vršile lob so« 
botah ob 15. uri enkrat na mesec, odnosno 
po potrebi. 

II. V odseku za narodno izobraževanje 
je bil izvoljen za predsednika tov. P e t r o v e 
C i r i l , za podpredsednika |R i b i č i č J o « 
s i p in za zapisnikarico C e l n a r A n k a . 
Seje se bodo vršile ob sobotah ob 16. uri po 
potrebi. 

III. V pevskem odseku je bil izvoljen za 
predsednika tov. S u p a n č i č D r a g o , za 
podpredsednico tov. K o v a č M a r i j a , za 
tajnico tov. S e l a n M i n a . za arhivarja 
tov. R u p n i k V i n k o in za blagajnika tov. 
Lu m b a r G a b r o . 

IV: V odseku za samopomoč učiteljskih 
otrok je bil izvoljen za predsednika tovariš 
K o c j a n č i č I v a n , za podpredsednico to« 
varišica P o l a k i M a r i j . a . za zapisnikarja 
tov. S u p a n č i č D,.ra,go, Seje se bodo 
vršile ob sobotah ob 17. uri. 

Prva seja šolsko*upravnega odseka se bo 
vršila v soboto 18. oktobra 1930. obl5.uri, 
odseka za samopomd'1 isti dan, ob 16. uri. 

Na sestanku' se je sklenilo, naj predlaga 
ožji sosvet širjemu sosvetu, da odobri usta« 
novitev »Poročevalskega odseka«, in poobla« 
sti odsek, da sme kooptirati še druge člane. 
V provizorni odsek so bili izvoljeni ti«le 
člani: Ribičič Josip. Supančič Drago, Zupan« 
čič .Franc, Dimnik Ivan in Vode Angela. 

Iz društev: 
Vabila: 

= OBČNI ZBOR SRESKEGA UČITELJ* 
SKEGA DRUŠTVA LJUBLJANAaOKO* 
LICA — vzhodni del se bo vršil v soboto 
dne 8. novembra 1930. oh 9. uri v šoli 
v Mostah s sledečim dnevnim redom: 1. Pre« 
davanje: Kmetsko in gospodinjsko nadalje« 
valno šolstvo; poroča tov. R. Mencin. 2. Po« 
ročilo društvenih funkcijonarjev. 3. Poročilo 
preglednikov Tačunov. 4. Poročilo o pokra« 
jinski in o državni skupščini. 5. Volitve. 
6. Odseki. 7. Članarina. & Delovni program 
za bodoče društveno leto. 9. Predlogi in na« 
sveti društvenikov. Odborova seja ob %9. 
uri. Ker je treba na občnem zboru položiti 
obračun, se dolžnike ponovno opozarja, da 
plačajo do 1. novembra t. 1. svoj dolg. — Po 
tem terminu jih terja advokat. 

= Učiteljstvu srezov Maribor desni in 
levi breg. Članarino SSM za 1930. leto mi bla« 
govolite poslati takoj! Do sedaj se je prija* 
vilo šele 12 šol, izmed učiteljstva pa le 24.. 
— Naročitev izdanj SŠM je po odredbi mi« 
nistrstva prosvete O. N. 42.497 od 2. avgusta 
1925. za vsako osnovno in meščansko šolo 
obvezna. — Nabiranje članarine zaključim 
dne 15. novembra t. 1. — Podgornik Filip, 
učitelj, Limbuš pri Mariboru. 

Poročila:-

+ PTUJSKO UČITELJSKO DRUŠTVO 
je zborovalo dne 6. oktobra v Ptuju. 

Situacijsko poročilo. Število učiteljstva 
v okraju 165, število članstva 144, število 
udeležencev pri zborovanju 93, t. j . 64"33%. 

Tov. predsednik otvori zborovanje s 
prisrčnim pozdravom na navzoče; spomni se 
v svojem govoru žrtev Bazovice, katerih spo« 
min počaste navzoči z dvigom raz sedežev. 

Pozdravi oba gg. sreska šolska nadzor« 
nika in vse novovstopivše tovariše in tova« 
rišice. 

V nadaljnjem govoru pojasni, zakaj se 
danes tako v tisku, kakor zasebno govori 
o krizi naše organizacije, pove ukrepe, ki jih 
namerava izvesti naše poverjeništvo, da kri« 
za, v kolikor je je bilo izgine. Apelira na 
članstvo, naj ne postane malodušno, naj 
stori vsak in vsaka svojo organizačno dolž« 
nost v veri, da je taista organizacija v letu 
1923. izvojevala članstvu izboljšanje gmot« 
nega položaja, ki pa seveda danes ne odgo« 
varja več dejanskim potrebam učiteljstva, 
da nam je bila ta organizacija zaščitnica 
proti vsakomur, ki je našemu stanu zlo želel. 

Tov. Šterk zelo obširno poroča o pokra« 
jinski skupščini v Novem mestu, ter z za« 
dovoljstvom konstatira, da je bil ves potek 
skupščine v resnem delu. 

Poročilo o beograjski skupščini poda 
tov. Šestan. V velikih potezah oriše potek 
skupščine, nesoglasje zaradi volitev Izvršne« 
ga odbora in vsega, kar je dalo javnosti po« 
vod, da je govorilo o krizi v organizaciji, ki 
se bo pa gotovo polegla, če bo obojestransko 
dovolj uvidevnosti. 

Tudi razstave UJU v Beogradu poroče« 
valca nista pozabila. 

Po teh poročilih se otvori občni zbor. 
Iz tajniškega poročila je posneti, da je drni* 
štvo v minulem poslovnem letu marljivo de« 
lalo. Absolviralo je pet zborovanj; na vsa« 
kem zborovanju so bila predavanja in razna 
poročila, odbor je imel osem sej in je rešil 
precejšnje število dopisov. 

Tov. blagajničarka je podala tudi zado« 
voljivo poročilo, le tovarišica knjižničarka s 
svojim poslovanjem tako nekako ni bila za* 
dovoljna. 

Vsa poročila so bila po kratki debati 
odobrena. Za volitve se je sestavil kandida« 

tivni odbor tako, da je učiteljstvo vsake 
šole bilo v odboru zastopano po enem članu. 
Ta odbor se je zedinil na skupno kandidatno 
listo, ki je bila pri volitvi per aklamationem 
odobrena; Volil se je stari odbor; na novo 
je vstopil v odbor tov. Musek. 

Tov. Predan Drago je poročal o sestan« 
ku za gospodarsko«nadaljevalno šolstvo. Za 
stalnega poročevalca na zborovanjih bo za to 
šolstvo tov. Musek. 

Učiteljstvo ponovno govori o svojih tež« 
njah glede stanarine in kuriva. Položaj uči« 
teljstva na podeželskih šolah je postal skraj« 
no prekoren. Ne samo, da je isto v svojih 
prejemkih prikrajašno, ker v 90% sluča« 
jev ne odgovarjajo najprimitivnejšim za« 
htevam, kaj«li zakonskim predpisom. Naj« 
hujše pri vsem pa je, da je s to borbo padel 
ugled učiteljstva med narodom prav pod 
ničlo. i 

Treba društvu poslati podatkov in bo to, 
kakor do sedaj še vedno, storilo svojo dolž« 
nosit. 

Proračun za leto 1930./31. je bil sprejet. 
Pri slučajnostih predlaga tov. Jančič se« 

stanek upraviteljev. Predlog se sprejme s 
pristavkom, da naj vodita sestanek gg. sre« 
ska šolska nadzornika, kar tudi obljubita. 

Tov. Šel zahteva gospodarske tečaje, to« 
varišica Škodlar«Volarič pa, da naj na zboro* 
vanjih predavajo starejši tovariši o delovni 
šoli. Mnenja smo, da glede delovne šole ni 
starih ne mladih, ker v tem pogledu smo vsi 
mladi. Mladi imajo pa to prednost pred sta« 
rimi, da se jim je govorilo že na učiteljišču 
o reformi šole. Stari učitelji so pa le samo« 
uki. Po šaljivem predlogu, tovarišece Kane« 
lerjeve, da naj si društvo omisli za zborova« 
nja zvonec, tov. predsednik občni zbor za« 
ključi. 

D. Iv. Šestan, preds. Kaukler V. t. č. tajnica. 
. . . . . . . . . . — — . . . . . ^ . ♦ . . . ■ . . — — » — » . . w — . . . . . . . . . . . . . . . . . . 

šek Fran, podpredsednik Pokeržnik Ferdo, 
tajnica Jugovič Marija, blagajničarka Trobej 
Cilka. Odborniki: Vrečko Martin, Stopar 
Vinko, Trobej Marica, Kramer Fran. Pre« 
gledovalca računov: Plaš M. in Furlani L.; 
njuni namestnici pa: Košar A. in Janežič G. 

Ker posebnih predlogov ali slučajnosti 
ni, zaključi podpredsednik občni zbor. 

Franjo Rejec, F. Mlinšek, 
*■ č. podpredsednik. t. č. tajnik. 

+ UČITELJSKO DRUŠTVO )ZA POL. 
SREZ LJUTOMER je zborovalo dne 4. okto« 
bra 1930. v Radincih. 

Statistika: Vsega učiteljstva 111, včla« 
njenih 105, navzočih 71. 

Situacijsko poročilo: Tov. predsednik 
otvori zborovanje s pozdravom, izrazujoč 
svoje veliko veselje nad številnim obiskom, 
ki ga običajno pogrešamo. Z zadovoljstvom 
konstatira, da je nova radinska šola že pod 
streho in je popolnoma moderno zidana.— 
Med tem, ko je drugo delp v počitnicah po« 
čtvalo, je v organizaciji pridno napredovalo. 
Bila je pokrajinska in glavna skupščina, kra« 
sna razstava v Beogradu je pokazala uspeh 
resnega hotenja in vztrajnega dela. Zato pri« 
poroča vsem, naj se oklenejo dela v šoli in v 
organizaciji, naj pa tudi ne pozabijo Učitelj« 
ske gospodarske poslovalnice, ki je tako ve« 
likega pomena za nas. — Nato pozdravi nove 
člane: tov. Vidmarja, Bizjaka in Knafelca. 

Zapisnik zadnjega zborovanja se po pre« 
čitanju odobri. Preide se takoj na rešitev 
došlih dopisov. Prečital se je seznam šol na* 
šega sreza, ki niso imele v preteklem jšol* 
skerh letu nobenega naročnika Mladinske 
Matice in »Našega roda«. Z ozirom na to 
izrazi tov. predsednik željo, da naj ne bi bilo 
v letu 1930./31. v našem srezu niti ene šole, 
ki ne bi imela vsaj enega naročnika. Če že 
ni odziva od strani učencev, naj bi vsaj kra* 
jevni šolski odbori naročili 1 izvod za šolo. 
Nadalje priporoča učiteljstvu, najT pridno agi« 
tira v šoli, da se število naročnikov sedaj, 
ko sta »Naš rod« in »Mladinska Matica« 
združena, ne bi skrčilo. 

Tov. Tratar je nato poročal o poteku 
pokrajinske skupščine in se je vzelo njegovo 
poročilo brez debate na znanje. 

O glavni skupščini pa je poročal tovariš 
Horvatič. V zvezi z njegovim poročilom se 
je prečitala okrožnica poverjeništva štev. 
170/30.«31. Navzoče članstvo je odobravalo 
postopanje poverjeništva in želelo, da se za« 
deva čim prej reši. > 

Tov. nadzornik je nato predaval o vse* 
bini važnih člankov iz »NarodneProsvete«, 
za kar se mu tov. ^predsednik iskreno za« 
hvali. l 

Nato so se reševale še interne zadeve 
našega sreza — namreč uradovarije posamez« 
nih šol. Tov. nadzornik je dajal pojasnila, 
priporočal je tudi. da naj bodo vsi učitelji 
naročniki Šolske Matice in da se naj po šolah 
ustanavlja Podmladek Rdečega križa. 

Slučajnosti ni bilo. — Prihodnje zboro« 
vanje se bo vršilo meseca decembra v Gor* 
nji Radgoni . 
K. Maurič, t. č. preds. A. Sterger, t . č. tajnica. 

o kongresu v Beogradu ter o reviziji uradni* 
škega 'zakona, nakar preide na dnevni red. 

Vrstni red posameznih točk dnevnega 
reda se je izpremenil — kakor sledi: 

1. Tovariš Hren iz iMaribora je podal in* 
formativno poročilo o Učit. domu in o Učit. 
gospodarski poslovalnici (govoril je o pome* 
nu, namenu in o isedanjem stanju obeh uči* 
teljskih institucij). Tov. predsednik se je V 
imenu društva zahvalil tov. Hrenu za pre* 
davanje. ' 

2. Tovariš tajnik je prečital zapisnik 
zadnjega zborovanja, ki so ga navzoči odo* 
brili. 

3. Dopisi: a) Dr. Lončarjeve brošure o 
Masarvku so se razdelile vsem upraviteljem 
v okraju, b) Prečital |se je dopis pov. U J U v 
Ljubljani štev. 170/30.*31. od 1. oktobra 1930. 
in zapisnik, ki je bil sestavljen na sestanku 
zastopnikov UJU pov. Zagreb in Ljubljana 
dne 8. septembra 1930. na Zidanem mostu. 
Vsi navzoči tovariši so popolnoma odobra* 
vali postopanje pov. Ljubljana, Split, Za* 
greb. 

4. Tovarišica Šinigoj Asta je poročala o 
poteku pokrajinske skupščine, nje otvoritvi 
in o delu odsekov. Podala nam je podrobno 
poročilo o sporu prvega dne. o 'mladinskem 
in pedagoškem tisku, o važnih predlogih na* 
rodno*izobraževalnega odseka ter odseka za 
kmetsko in gospodinjsko nadaljevalno šok 
stvo. Pojasnila je stališče skupščine glede iz« 
plačevanja stanarin učiteljstvu. Zadeva o 
Učiteljski tiskarni se na skupščini ni obrav* 
navala. — Omenila je, da so se Novomeščani 
odlikovali po svoji gostoljubnosti ter spre* 
jeli udeležence skupščine z brezprimemo 
ljubeznivostjo. 

Poročilo o kongresu v Beogradu je podal 
tov. Mrovlje. Tovariš predsednik je obe po* 
ročili izpopolnil s svojimi podatki in vtisi. 

Tovarišica Gobec Regina je pojasnila 
potek zadnje iseje ožjega sosveta. < 

5. Tajnik tov. Iglar Rajko je podal sle* 
deče poročilo: Društvo šteje 39 članov(ic). 
Tekom preteklega poslovnega leta se je pri* 
javilo 6 tovarišev(ic) (Cilenšek Vinko, Šini* 
goj Asta, Sekirnik Maks, Ferenčak Marija, 
Pahor Anton in !Kozar Ana), 4 pa so se od* 
javili (Beloglavec Maks, Golobic Marta, Ma* 
don Amalija in Pohar Anton), *— V letu 
1929./30. sta bili 2 odborovi seji, zborovanj 
pa 5 (vsa so se vršila v Slovettjgradcu). Po* 
vprečni obisk slednjih je znašal 84%. Vseh 
zborovanj se je udeležilo 21 tovarišev(ic). 
Opravilni zapisnik izkazuje 114 številk. Pre« 
davanj je bilo 5. Referirali so: prof. g. Krošl 
»o kmetsko nadaljevalnem šolstvu«, učitelj 
g. Skala »Spoznavanje otrokovega duševnega 
razvoja je osnova nove šole«, učitelj tov. 
Mrovlje »Ali šola preveč zahteva od otrok?«, 
župnik g. Čižek o temi »Sugestija kot vzgoj« 
no sredstvo«, učiteljica tOv. Duler o Flere* 
tovi »Naši prvi čitanki«. 

Blagajničarka tovarišica Rozman Zorka 
je poročala o stanju društvene blagajne, ki 
izkazuje 10.22522IDin dohodkov in 8936'96 
Din izdatkov. — Revizorja tov. Moder in to« 
varišica Šmidova predlagata po pregledu bla* 
gajniških knjig absolutorij vestni blagajni* 
čarki. (Predlog je bil soglasno sprejet). 

6. Volitev novega odbora. Soglasno je bil 
zopet izvoljen stari odbor, in sicer: tov. Ko* 
pač Leopold 2a" predsednika, tovarišica Go* 
bec Regina za podpredsednico, tov. Iglar 
Rajko za tajnika — vsi trije iz Slovenjgrad* 
ca; tovarišica Rozman Zorka iz Šmartna za 
blagajničarko, tov. Kavčič Franjo iz Šmartna 
in tov. Gorup Franjo iz Sv. Florijana za od* 
bornika; tovarišica Šmid Matilda iz Pod* 
gorja in tov. Moder Janko iz Šmartna pa za 
revizorja. 

7. Določitev proračuna za poslovno leto 
1930./31. Soglasno se sklene, da se članarina 
zviša za 20 Din (zaradi prispevkov za Učit. 
dom). Za učiteljice, ki so poročene z učitelji 
ostane 13 dinarska članarina. Nabiranje čia* 
narine za Pedagoško centralo prevzame tova* 
rišica Šinigoj. 

8. Predlogi in sklepi. Z večino glasov so 
bili sprejeli Sledeči predlogi: 

I. »Izjave merodajnih zastopnikov uči* 
teljstva naj bodo previdneje stiližirarie, ker 
se je čitalo v poročilu o pokrajinski skup* 
ščini v »Učit. Tov.«, da smatra poverjeni« 
štvo po zakonu ustvarjen položaj učiteljstva 
za definitivnega in bi iz tega lahko sklepale 
merodajne oblasti, da se poverjeništvo od« 
reka vsem nadaljnim korakom za izpremem« 
bo tega položaja z zakonom. Vendar čitamo 
v isti številki, da je bil položaj ■— ustvarjen 
z zakonom o narodnih šolah izpremenjen z 
»zakonom o dopolnitvah v zakonu o narod« 
nih šolah« z dne 5 decembra 1929. in to de* 
loma v prid cerkve, kar nam dokazuje, da 
se da položaj, ki je bil ustvarjen z zakonom, 
z istim zopet izpremeniti.« /(Predlog tov. 
Zehrer Vilibalda). 

II. »Društveni odbor naj stopi v stik is 
šoštanjskim društvom v svrho združitve 
obeh društev zaradi intenzivnejšega udej* 
stvovanja na pedagoškem in društvenem po* 
lju. (Predlog tov. Mrovlje Slavka). 

III. Prihodnje zborovanje se bo vršilo v 
soboto 6. decembra 1930. v Slovenjgradcu. 

Predsednik opozarja šolske upravitelje, 
da se bodo v najkrajšem času poslale na vse 
šole statistične tabele o izvenšolskem delo« 
vanju učiteljstva v okraju v izpolnitev ter 
naproša vse upravitelje, da iste po izpolnitvi 
čimprej vrnejo. 
Kopač Leop., preds. Iglar Rajko, tajnik. 

+ ŠOŠTANJSKO UČITELJSKO DRU. 
ŠTVO je imelo svoj občni zbor dne 8. okto« 
bra t. IL v Šoštanju. 

Udeležba: O d 52 članov prisotnih 41, 
t j . 78%. I -

Podpredsednik tov. Rejec otvori občni 
zbor in pozdravi navzoče, imenoma tov. Ži« 
rove Marijo, kateri želi, da bi se na novem 
učnem mestu kar najbolje počutila. Zatem 
čestita tov. Furlaniju in tovarišici Svet«Vreč« 
kovi povodom njiju poroke. 

Nato poda kratek pregled organizačnega 
dela v preteklem letu, pri čemer še dotakne 
vseh važnejših zadev. Kot komentar k nasta« 
lemu sporu med poverjeništvom in glavnim 
odborom v Beogradu prečita tozadevno 
okrožnico poverjeništva, ki se vzame na 
znanje. 

Zapisnik zadnjega zborovanja se na 
kratko odobri. 

Poročilo o pokrajinski skupščini poda 
tov. Burdijan, ki v kratkih besedah pove 
svoje vtise o poteku skupščine, izvajajoč, da 
skupščina tokrat pač ni mogla uspešno de« 
Jati, ker se je vršila v znamenju razračuna« 
vanja med poverjeništvom in opozicijo. (Ven« 
dar se je uspešno končala. — Op. por.!) 

V razpravi se je zahtevalo pojasnilo o 
Mladinski Matici ter vprašanju zaostankov 
na članarini. Zaradi dvoma glede popolnega 
kritja se sklene naprositi poverjeništvo za 
tozadevno pojasnilo. 

Tov. Vrečko nam je nato podal zanimivo 
in šaljivo poročilo o državni skupščini v 
Beogradu. Z izbranimi točkami in epizodami 
nam je živo naslikal cel potek te neuspešne 
skupščine, ki je žal kakor med učiteljstvom, 
tako v javnosti naredila najslabši vtis. 

Poudarjal je, da se je vršilo vse pod vti« 
som nepripravljenosti, neresnosti ter oseb« 
nosti v času, ko bi bilo potrebno najaktiv« 
nejše in najresnejše delo. V nato sledeči 
razpravi se je sprejel poročevalčev predlog, 
da odobrujemo nastop našega poverjeništva 
v Beogradu z željo, da se nasprotja med 
glavnim odborom in poverjeništvom čim« 
prej premoste. Sprejel se je tudi sklep skup« 
ščine glede števila sekcij, da naj namreč 
člani iste banovine imajo pravico odločati, 
da si ali osnujejo lastno banovinsko sekcijo, 
ali pa ostanejo pri dosedanjih poverjeništvih. 

V tajniškem poročilu omenja tov. taj« 
nik med drugim, da opaža pri zborovanjih 
preveč pasivno in premalo aktivno sodelo« 
vanje članov ter svetuje v odpravo tega ne« 
zdravega stanja, da naj bi se za vsako zbo« 
rovanje pripravili vsaj dve predavanji če* 
tudi krajši. Temu mnenju se pridružuje tudi 
tov. Stopar, ki pravi: Če hočemo reformirati 
naše razrede v samodelavne razrede, mora« 
mo prej sami v svoja zborovanja uvesti 
princip samodelavnosti. 

Blagajniško poročilo poda nato blagaj« 
ničarka tov. Trobej, ki že precej let vodi 
vzorno ta nehvaležni posel. Blagajna izkazuje 
koncem tega poslovnega leta 11.673-84 Din 
dohodkov, 10.15064 Din izdatkov, torej pre« 
bitka 152320 Din^Od prebitka se sklene na« 
kazati Učit. domu 500 Din, Pedagoški cen« 
trali pa 200 Din. 

Sporno nastane vprašanje glede člana« 
rine za učiteljski pevski zbor, ki jo je dru« 
štvo na zadnjem zborovanju izglasovalo. 
Tokratno ponovno glasovanje ta sklep ovrže, 
in sicer z 18 glasovi za in 21 glasovi proti. 
Sklene pa se nakazati omenjenemu društvu 
podpora v znesku 200 Din. 

Volitve novega odbora so se vršile po 
vzkliku. Izid je bil sledeč: Predsednik Mlin« 

+ SLOVENJGRAŠKO UČITELJSKO 
DRUŠTVO je zborovalo dne 4. oktobra t. 1. 
v slovenj graški osnovni šoli. 

Dnevni red: 1. Odobritev zapisnika zad= 
njega zborovanja. 2. Dopisi. 3. Poročilo de= 
legatov pokrajinske skupščine in glavne 
skupščine. 4. Predavanje tov. Hrena iz Mari= 
bora »Pomen in namen Učit doma in Učit. 
gospodarske poslovalnice«. 5. Letno poročilo 
društvenih odbornikov (tajnika in blagaj* 
nika). 6. Volitev novega odbora. 7. Določitev 
proračuna za poslovno leto 1930./31. 8. Slu« 
čajnosti. 

Število v društvu včlanjenih tovarišev(ic) 
39, navzočih 33, obisk je torej znašal 84"61%. 

Tovariš predsednik pozdravlja uvodoma 
vse navzoče, predvsem pa predavatelja tova« 
risa Hrena iz Maribora ter novodošlega tov. 
Breganta Oskarja iz Št. Janža, kateremu želi, 
da bi se kmalu udomačil na novem službe« 
nem mestu. Enako želi vse najbolje odhaja« 
jočima, tovarišu in tovarišici Križman Josipu 
in Angeli. Nadalje čestita tovarišem Zupan« 
čič Dragotinu k stalnosti, Verčkovnik Josipu 
in Dolenec Ivanki k poroki ter Iglar Rajku 
in Moder Janku, ker sta bila na rojstni dan 
Nj. Vis. prestolonaslednika Petra kot re» 
zervna častnika odlikovana z redom Jugo* 
slovenske krone. -Nato poda kratko situacij* 
sko poročilo o skupščini v Novem mestu in 

+ ŠMARSKO . ROGAŠKO UČITELJ* 
SKO DRUŠTVO je imelo svoje zborovanje 
in občni zbor 11. oktobra v Rogaški Slatini 
Predsednik tov. Verk pozdravi navzoče član< 
stvo, ki se je kljub neugodnemu vremenu 



zbralo v tako lepem številu, nadalje novo« 
prijavljene člane(ice) Perin Marico, Pustot* 
nik Marijo, Krasnik Amalijo, Kočar Angelo, 
Fabla Božidarja, Hima Aleksandra, Perparja 
Vekoslava, Roj niča Josipa, Sudarja Gabri* 
jela. — Izmed važnejišh dogodkov omeni 
znamenito svečanost, ki se je izvršila o. sep* 
tembra t. 1. v Beogradu, ko so najsvetejše 
vojaške svetinje — stare, s slavo ovenčane 
polkovne zastave izročili historiji in jih na« 
domestili z novimi jugoslovenskimi. 

Nadalje je zbudil spomin na justifika« 
cijo v Bazovici. ' 

Tov. Zdravko Sotošek je podal zanimi« 
vo in pregledno poročilo o pokrajinski skup« 
ščini, dodal pojasnila k časopisnim poroči« 
lom — konstatiral slabo udeležbo in desin; 
teresiranost članstva. O glavni skupščini je 
podal izčrpno poročilo delegat tov. Ivan 
Glinšek. Članstvu je pojasnil zakaj je za« 
grebško, ljubljansko in splitsko poverjeni« 
štvo zapustilo glavno skupščino. Tov Verk 
poudarja, da treba k temu zavzeti stališče. 
Članstvo smatra državno skupščino za naj« 
višji forum v UJU in so njeni sklepi obvezni 
za vse. 

Nato so sledila poročila društvenih funk« 
Cijonarjev. Iz tajniškega poročila je bilo raz« 
vidno, da se je izvršilo 5 predpisanih zboro« 
vanj. Večina članstva je posečalo zborovanja 
prav redno, drugi zopet manj, tretji pa sploh 
niso prihajali. Želeti bi bilo, da bi stanovska 
zavest in tovarištvo krepkeje stopilo na plan. 
— Tov. Fink je koncem šolskega leta izročil 
blagajniške posle tov. Bercetu. Vodil jih je 

vestno in vzorno, za kar se mu članstvo za« 
hvali in izreče absolutorij. Članarina ostane 
zanaprej stara: za člane 15 Din mesečno, za 
upokojence 8 Din. i 

Volitev odbora se je vršila po proporcu. 
Ker je bila vložena samo 1 lista, so bili na 
isti listi navedeni člani izvoljeni. 

Pri prihodnji točki dnevnega reda je po* 
dal tov. Verk učno sliko v smislu kompleks* 
nega pouka ter dal s tem osnovo k debati. 
Učna slika je pokazala, da ne le samo dunaj« 
ska šola, ampak tudi naši učitelji delujejo v 
smeri novodobne metode — ki pa naj bo in* 
dividua.na — vsak naj po svoji metodi skuša 
priti do cilja. — Tov. nadzornik H. Šumer 
je dodal nekaj smernic za dosego cilja, pri* 
nnroča! samovlado otrok, priložnostni pouk 
i i razredni pogovor, ki pripomoreta k otro* 
škemu sodelovanju in k živahnosti šolskega 
dela — Tov. Vida Lorger je podala prav za« 
nimivo poročilo o razvoju in življenju svo« 
jega poizkusnega razreda. 

Tov. Cilka Kudašev je stavila predlog, 
naj poverjenišivo deluje na to, da bi banska 
uprava izplačevala stanarino in prispevke za 
kurjavo. 

Prihodnje zborovanje bo 6. decembra v 
Rogaški Slatini. 

Situacijsko poročilo: Učiteljstva v okra« 
ju 94, članstva 88, navzočih 52, t. j . 58%. 

Pri odborovi seji, ki se je takoj nato 
vršila, se je konstituiral sledeči odbor: pred« 
sednik Verk Miloš, podpredsednik Korbar 
Franc, tajnik Rupnik Josip, blagajnik Berce 
Rafko, odborniki: Kukovec Eliza, Fink Tone, 

Brinar Vanda, Stefanciosa Tone. Namestniki: 
Kurbus Ela, Strašek Ivanka, Sotošek Zdrav* 
ko, Kudašev Cilka, Bevc Franc, Zupan Jože. 
Pregledovalca računov: Predan 'Rudolf in 
Burdian Draga. 
Verk M., preds. T. Stefanciosa, t. č. tajnik. 


